
in te blijven zetten. Verder is hij altijd positief 
en goedgemutst, een eigenschap die ik graag 
overneem. Ik heb hem nog nooit betrapt op 
chagrijnigheid. Hij brengt de boel in beweging. 
Dat wil ik ook doen.’
Wat is hem niet gelukt de afgelopen jaren?
Van Buitenen: ‘Ik denk dat de leden te weinig 
verandering zien. Er is echt heel veel veranderd, 
maar dat gevoel is er niet. De ideale communi
catievorm is nog niet gevonden. Dat wordt 
daarom ook een van mijn speerpunten: de 
leden meer betrekken bij de beroepsorgani
satie. Daarnaast vind ik het onbegrijpelijk dat 
er nog steeds geen centraal aandeelhouders
register is. Dat heeft allemaal te maken met 
politieke krachtenvelden, maar het is toch te 
gek dat we nog steeds leunen op vooroorlogse 
klappertjes die de ondernemer zelf moet 
bijhouden? Daar leunt het rechtsverkeer op. 
We moeten onszelf afvragen hoe het kan dat 
we dát niet goed hebben kunnen uitdragen.’
Hoe wilt u die leden dan meer bij de KNB 
betrekken?
‘Ik wil in ieder geval nog meer het land in gaan 
en notarissen bezoeken die wij anders niet 
zien. Dat kost veel tijd, maar is nodig. Ik wil 
van die kantoren weten wat er speelt. Laten 
zien dat we niet alleen bezig zijn met de 
toekomst, maar ook met het heden. Bruggen 
bouwen en veters vastmaken. Daar heb ik ook 
de hulp van kantoren bij nodig. Kom naar 
regiobijeenkomsten en ringvergaderingen. 
Maak ruimte om een (kandidaat)notaris 
plaats te laten nemen in het bestuur of een 
commissie. Wij hebben behoefte aan kwali
tatief goede mensen.’

Nick van Buitenen, de nieuwe voorzitter

Het voorzitterschap, dat is niet niks!
‘Zeker. Ik ben nu een stuk minder op kantoor. 
Dat betekent dat ik daar dingen niet meer kan 
doen. Ik word geen dossierbehandelaar meer 
en mijn managersrol zal ook een stuk minder 
zijn. Verder moet ik nu hobby’s laten liggen.  
Zo wordt er een stuk minder gegolft en heb  
ik mijn overige bestuursfuncties opgezegd. Ik 
heb daar vrede mee. Mijn vrouw verwacht zelfs 
dat ik meer thuis ben dan voor mijn bestuurs
lidmaatschap. We zullen zien.’
Met wat voor gevoel rijdt u nu naar  
Den Haag?
‘Het klinkt vast heel suf, maar ik word er  
warm en energiek van. Het KNBbureau staat 
bol van de professionaliteit en kwaliteit. Elke 
(kandidaat)notaris die hier is geweest, zal dat 
beamen. Een doel van mij is dan ook om alle 
leden hier te laten komen. We doen dat al met 
recent benoemde (toegevoegd) notarissen en 
kandidaatnotarissen van de beroepsoplei
ding, maar ik wil meer collega’s enthousiast 
maken voor waar wij hier mee bezig zijn. 
Iedereen die hier is geweest, komt met een 
andere energie het pand uit dan dat hij is 
binnengegaan.’
Hoe kijkt u terug op uw voorganger?
‘Jef Oomen is de vader van het levenstestament. 
Hij heeft dat verder opgebouwd en in de markt 
gezet. Niemand had dat beter kunnen doen.  
Ik kan mij niet voorstellen dat een volgende 
voorzitter hier nog even veel tijd aan kwijt is. 
Het is nu een kwestie van onderhouden. We 
hebben hem dan ook gevraagd zich hiervoor 

Het zijn twee totaal verschillende karakters. De een zwaaide de scepter met 
Brabantse gezelligheid, veel enthousiasme en is een echte ideeënman. De ander is 
nuchter, straalt rust uit en is altijd kritisch. Nick van Buitenen is per 1 oktober de 
nieuwe voorzitter van de Koninklijke Notariële Beroepsorganisatie (KNB). Hij 
volgt Jef Oomen op. Beiden zijn notaris in hart en nieren, beiden zetten zich voor 
honderd procent in voor de beroepsgroep en beiden hebben hetzelfde toekomst-
beeld voor ogen: digitalisering. Notariaat Magazine zocht ze op.

Bruggen bouwen en 
veters vastmaken

‘Ik wil in ieder geval 
nog meer het land in 
gaan en notarissen 

bezoeken’

T E K S T  Jessica Hendriks | B E E l D  Truus van Gog
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Wat komt er na tweeëneenhalf jaar  
voorzitterschap, een zwart gat?
‘Nee, dat valt mee. Op kantoor staan ze waar
schijnlijk te juichen dat ik weer meer aanwezig 
ben. Ik zit in verschillende besturen, daar krijg 
ik weer meer tijd voor. En ik heb met enige 
regelmaat gejaagd. Ook dat kan ik weer meer 
gaan doen. Iets wat ik echt heb laten liggen,  
is spontaan naar de film of het theater gaan. 
Maar de KNB loslaten, kan ik niet. Ik blijf mij 
dan ook inzetten voor het ouderenproject,  
het levenstestament en MKBNederland.’
Is het u mee- of tegengevallen?
‘Meegevallen! Ik kreeg er altijd ontzettend veel 
energie van. Ik ben graag met het notariaat 
bezig. Het contact met de leden en stakehol
ders heb ik altijd erg leuk gevonden. Je spreekt 
mensen die je anders nooit tegenkomt. Op 
kantoor werd alles opgevangen door collega’s. 
Ook al moest ik soms plotseling weg voor een 
lastminuteafspraak, het werd altijd geregeld. 
Daar ben ik hen dankbaar voor.’
Er moeten toch ook zaken zijn tegengevallen?
‘Het is niet gelukt om de relatie met Bureau 
Financieel Toezicht (BFT) om te zetten naar een 
constructieve relatie. De toezichthouder staat 
op een zodanige afstand en is bang dichter  
bij de ondertoezichtgestelden te komen.  
Het toezicht moet rechtvaardig en streng zijn. 
Om daarvoor te zorgen, moet je samen kijken 
op welke wijze dat moet worden ingevuld.  
Ik hoop dat mijn opvolger daar meer geluk 
mee heeft. Ook had ik verder willen zijn met 
de digitale koopovereenkomst en NotarisID. 

En vind ik het jammer dat ik niet meer contact 
heb gehad met consumentenorganisaties.  
Je moet keuzes maken.’
Wat is u het meest bijgebleven?
‘Dat heeft te maken met het centraal aandeel
houdersregister. Hier zijn wij een paar jaar 
terug tot midden in de nacht nonstop mee 
bezig geweest. Het was schakelen tussen 
verschillende ministeries en Kamerleden.  
Een spannend moment, maar helaas niet met 
het gewenste resultaat. Het register werd toen 
gegund aan de Kamer van Koophandel in 
plaats van aan ons. Je merkt dat de politieke 
realiteit totaal anders kan zijn dan je eigen 
verwachtingspatroon. Ons plan was gewoon 
beter! Maar het werd ons niet gegund. Uitein
delijk is het er toen helemaal niet gekomen. 
Hopelijk komt daar met het nieuwe wetsvoor
stel snel verandering in.’
Wat is het grootste resultaat van uw  
voorzitterschap?
‘Veel is nog net niet klaar. Ik had gehoopt  
dat het garantiefonds er inmiddels zou zijn. 
Hieruit kunnen de kosten voor zogenoemde 
“zwevende protocollen” worden betaald.  
Dat is iets heel moois. Na veel en zorgvuldig 
lobbywerk hebben wij een stuk wetgeving  
om weten te buigen. Dat is bijzonder. Ook 
NotarisID is zo’n project. Ik kan mij voorstellen 
dat leden ongeduldig worden, maar zoiets 
heeft ontzettend veel voorbereiding nodig én 
je moet het juiste moment pakken. Ik denk dat 
het notariaat straks een heel mooi product in 
handen heeft. Dat is essentieel voor de trust
functie van het notariaat in de digitale wereld.’

‘De politieke realiteit 
kan totaal anders zijn 

dan je eigen 
verwachtingspatroon’

Voorzitterswissel KNB

K N B

Jef Oomen, de oud-voorzitter

 8  |  2 017 7 8  |  2 017 7



Hoe belangrijk is humor en kunnen lachen?
Van Buitenen: ‘Heel belangrijk. Ons bestuur is 
een bonte verzameling van figuren. Er wordt 
dat ook echt gebotst, maar altijd met humor. 
Een minderheidsstandpunt nemen wij serieus, 
maar wel met een kwinkslag. Thuis vind ik het 
heerlijk om de kinderen in de maling te nemen. 
Zij moeten tegen een stootje kunnen. Ik ben 
geen André van Duin, maar een beetje cynisme 
is heerlijk.’
Oomen: ‘Ik ben een optimist, dus humor en 
plezier horen daarbij.’
Hoe gaat u om met tegenslag?
Van Buitenen: ‘Ik functioneer op mijn best  
als er tegenslagen zijn. Ik vraag mij dan altijd 
meteen af wat wij eraan kunnen doen. Het leven 
is een groot mijnenveld en je gaat er zeker op 
stappen. De vraag is alleen of het er vijftien 
achter elkaar zijn of dat je de volgende 
behendig weet te omzeilen. Ik raak in ieder 
geval moeilijk van slag.’
Oomen: ‘Ik heb genoeg moeilijke momenten 
gekend in mijn tijd als voorzitter. Zo heb  
ik mij in de ledenraad een keer in allerlei 
bochten moeten wringen. Ik werd daar ter 
verantwoording geroepen voor de manier 
waarop de benoemingsprocedure van de 
volgende voorzitter was gegaan. Terecht,  
dat hoort ook zo! Ik bleef gelukkig rustig.  
Je moet op zo’n moment even goed nadenken 
en proberen te benadrukken dat je in het 

belang van de beroepsgroep hebt geacteerd. 
Niet voor jezelf. Dat zijn spanningsvelden 
waar je mee omgaat. Daar ben ik nooit voor 
weggelopen.’
Zou u dan ook een goed politicus zijn?
Van Buitenen: ‘Vrienden hebben mij weleens 
gevraagd wanneer ik de politiek inga. Ik vind 
namelijk overal wat van. Aan het voorzitter
schap van de KNB kleeft ook een politiek 
randje: naar leden toe en naar de buitenwe
reld. Volgens mij is er ruimte voor een nieuw 
soort politiek, namelijk iemand die zegt waar 
het op staat, eerlijk is en eerlijk blijft. Dat zou 
wel iets voor mij zijn. Maar wellicht hebben 
meer politici dat gedacht.’
Oomen: ‘Ik kan heel impulsief zijn, dat is niet 
handig als politicus. Ik vind het spel wel heel 
leuk, maar ik zou mij moeten leren beheersen.’
Welke vraag zou u elkaar nog willen stellen?
Van Buitenen: ‘Ik ben benieuwd of je als voor
zitter ook eenzaam bent. Je weet namelijk 
altijd meer dan je andere bestuursleden.’
Oomen: ‘Eenzaam niet, maar je zoekt wel 
support bij anderen. Ik belde met enige 
regelmaat met een collegabestuurslid om 
mijn mening te ventileren en zo te kunnen 
sparren. Je zoekt toch een klankbord. Op 
kantoor heb ik ook een partner waarmee  
ik graag vakinhoudelijk spar.’
Oomen: ‘Ik wil wel weten wat hij gaat doen  
aan de relatie met het BFT.’

Van Buitenen: ‘We moeten op korte termijn 
zorgen voor deescalatie. Misschien door 
middel van een commissie van BFT en KNB om 
te kijken hoe we de relatie opnieuw vorm gaan 
geven. Het moet in elkaar schuiven. Een beetje 
zoals de formatie van een nieuw kabinet.  
Veel bij elkaar zitten en elkaar dieper in de 
ogen kijken, schept een band.’
Heeft de oude voorzitter nog een boodschap 
voor de leden?
Oomen: ‘Blijf aangehaakt! We hebben een 
fantastisch vak, dat mogen wij ook uitstralen. 
De ontwikkelingen gaan zo ontzettend snel, 
verdiep je erin. Het bestuur communiceert via 
verschillende kanalen, maar communiceren 
tegen een muur, werkt niet. Stel je er dus voor 
open.’ 

‘Het leven is een groot mijnenveld 
en je gaat er zeker op stappen’

K N B
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